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Protokoll från pensionärsrådets möte den 10 december 2012 

 

 
Ledamöter Barbro Karlsson, ordförande PRO Tallkrogen/Gubbängen 

 Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 

 Inger Sjöberg PRO Farsta centrum 

 Kerstin Holmgren SPF Sköndal 

   

Tjänstgörande ersättare Harry Wikner PRO Hökarängen 

   

Ersättare Marianne Rosén PRO Sköndal 

 Sven Engström PRO Farsta centrum 

 Ove Svensson SPF Farsta 

 Sonja Wenström SPF Sköndal 

   

Förhinder Lilian Falkbäck PRO Farsta strand 

   

   

   

Tjänstemän Päivi Kabran avdelningschef 

 Ingrid Wikström  §§ 1-4 MAS 

 Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

Justeras:   

  Barbro Karlsson, ordförande 

 

 

 

 

Justeras:   

  Stig Åström, vice ordförande 

 

 

 

 

Sekreterare:  

  Pia Sundqvist 
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Barbro Karlsson 

och vice ordförande Stig Åström. Justering sker onsdag 12 december. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokollen från rådets sammanträden den 12 november och den 23 

november (extra sammanträde inför nämndens planeringsdagar) 2012 

anmäldes och lades till handlingarna. 

 
§ 3 Datum för pensionärsrådets sammanträden 2013 

Rådet fastställde följande sammanträdesdatum för 2013. 

 

Måndag 28 januari 

Måndag 4 mars 

Måndag 8 april 

Måndag 13 maj 

Måndag 3 juni 

Måndag 19 augusti 

Måndag 16 september 

Måndag 14 oktober 

Måndag 11 november 

Måndag 9 december 

 

Mötena inleds klockan 09.30. Dessförinnan samlas rådet till förmöte 

klockan 08.30 – 09.30. 

 
§ 4 Dagens gäst: Ingrid Wikström, MAS  

Förvaltningens medicinskt ansvariga sjuksköterska (MAS) Ingrid 

Wikström gästade rådet för att berätta om hur hon samverkar med MAS 

vid entreprenaddrivna Postiljonen, Veckobo och Ängsö och vid de privata 

boendena. Ingrid ansvarar dessutom för LSS-boendena, både våra två egna 

och de sex som drivs på entreprenad. 

 

Alla MAS:ar i söderort träffas regelbundet och Ingrid har dessutom egna 

möten med MAS:arna inom vårt stadsdelsområde. Hon tycker att 

samarbetet fungerar mycket bra och att hennes kollegor är duktiga när det 

gäller att arbeta med kvalitets- och ledningssystem. 

 

Rådet ställde också frågor om den nya organisation som enligt uppgift ska 

gälla för stadens MAS:ar från årsskiftet. Ingrid Wikström svarade att hon 

själv har fått mycket knapphändig information om den nya organisationen, 

men som hon förstått kommer Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd att 



SID 3 (5) 

 

 
ha arbetsgivaransvar för vår region, som även omfattar Skarpnäck. Ingrid 

kommer då att ha sin arbetsplats på Enskede-Årsta-Vantörs stadsdels-

förvaltning, och Farsta kommer att köpa 80 procent av en heltid därifrån.  

 

Eftersom det ännu inte finns något underlag för den nya organisationen har 

ingen risk- och konsekvensanalys kunnat göras. 

 

Rådet konstaterade att hanteringen av den här frågan knappast tyder på en 

stad i världsklass. Det är inte heller bra att vår egen MAS rent geografiskt 

kommer att finnas längre bort från boendena i Farsta stadsdelsområde. 

Även kommunstyrelsens pensionärsråd har protesterat mot bristen på 

information om den kommande förändringen och mot behandlingen av 

stadens MAS:ar. 

 

Rådet tackade Ingrid för en intressant redogörelse. 

 
§ 5 Rapport från nämndens planeringsdagar om verksamhetsplan 2013 

Inger Sjöberg och Ove Svensson rapporterade om sitt deltagande vid 

nämndens planeringsdagar 27-28 november om nästa års verksamhetsplan. 

De synpunkter som rådet kom överens om vid sitt extra möte inför 

planeringsdagarna framfördes. Möjligen var det lite väl kort tid avsatt för 

rådens synpunkter – 30 minuter för båda råden – men det var ändå mycket 

positivt och nyttigt att få träffa nämnden och resonera under lättsamma 

former. Det understrukna ordet ”Åhörare” i inbjudan var i och för sig lite 

avskräckande, men Inger gissade att ingen skulle ha protesterat om hon och 

Ove hade deltagit mera aktivt även under de andra programpunkterna. 

 

Avdelningschef Päivi Kabran berättade att även hon enbart har hört 

positiva reaktioner på rådens medverkan. Nästa år kommer nämnd och råd 

att involveras i ett betydligt tidigare skede i verksamhetsplanearbetet.  

 
§ 6 Ärenden till nämndsammanträdet den 18 december 2012 

Ärende nr 1: Verksamhetsplan och budget för 2013 

Förslaget innehåller inga tydliga skrivningar om föreningsstödet, vare sig 

när det gäller verksamhetsstödet eller föreningarnas kvarstående behov av 

lokaler. När nämnden ställer krav på öppen verksamhet för att föreningarna 

ska få bidrag så behöver nämnden även satsa på att hjälpa föreningarna 

med lokaler, annars är det både svårt och dyrt att uppfylla kravet på öppen 

verksamhet. Aktivitetshuset Tuben i Farsta centrum är inte tillräckligt för 

de föreningar som är verksamma i andra stadsdelar. 

 

Ove Svensson påtalade att alla 75-åringar inte har kontaktats av 

förvaltningen, trots skrivningar om detta i verksamhetsplanen. Päivi 

Kabran lovade ta upp saken inom förvaltningen, så att missar rättas till. 
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Ärende nr 4: Farstaområdets äldsta historia 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 5: Trappa med barnvagnsramp i Fagersjö 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 7: Förbättringar i Hökarängen 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 12: Uppföljning av vård- och omsorgsboenden som drivs på 

entreprenad – Veckobo 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 13: Förslag om att förlänga avtalet med Stora Sköndal om 

driften av Veckobo vård- och omsorgsboende 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 14: Förslag om att förlänga avtalet med Attendo Care AB om 

driften av Ängsö gruppboende 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 15: Stadsdelsnämndens pensionärsråd 2013 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 21: Detaljplan för område vid Cirkelvägen i Gubbängen 

Rådet tyckte att det är bra att det byggs och hade i övrigt inga synpunkter. 

 

Ärende nr 23: Avvikelser i hälso- och sjukvården under perioden 1 januari 

– 30 juni 2012 

Harry Wikner menade att det egentligen inte borde finnas några 

läkemedelsavvikelser. Päivi Kabran svarade att det knappast är möjligt att 

komma dithän. Huvudsaken är att man hela tiden arbetar med detta, att det 

finns en öppenhet så att man vågar anmäla avvikelser, så att de brister som 

upptäcks på det sättet kan åtgärdas. 

 
§ 7 Information från förvaltningen och avdelningen för äldre  

Avdelningschefen berättade hur förvaltningen agerade vid det omfattande och 

långvariga strömavbrottet förra måndagen, då hela stadsdelsområdet blev utan 

ström i flera timmar. Krisledningen fungerade bra. Vård- och omsorgsboendena 

kommer att köpa flera ficklampor och annan utrustning, och förvaltningen 

kommer att undersöka om man behöver installera ett reservaggregat vid Edö. 

(Vid Farsta vård- och omsorgsboende finns redan ett aggregat.) 3G-telefonerna 

visade sig inte fungera, så ett antal telefoner av äldre modell behöver inhandlas. 

 

Under 2013 kommer äldreförvaltningen att satsa på värdegrundsarbetet. En 

projektledare har anställts, värdegrundsledare ska utbildas vid stadsdels-
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förvaltningarna och ingå i ett nätverk, seminarier ska anordnas, goda exempel 

ska spridas. 

 
§ 8 Övriga frågor 

Rådet tog upp problemet med den urusla snöröjningen på de mindre 

vägarna runtom i stadsdelarna. Om kvarboende i det egna hemmet ska vara 

en viktig princip inom stadens äldreomsorg så måste trafik- och 

renhållningsnämnden sköta snöröjningen mycket bättre. Under en hel 

vecka har det varit omöjligt för gamla människor att ta sig ut på många håll 

i exempelvis Hökarängen och Gubbängen. Dessutom har den lokala 

busslinjen varit inställd på grund av problem med framkomligheten. Rådet 

konstaterade att det är en politisk fråga hur många plogar som finns 

tillgängliga när det behövs. Snöröjningen på parkvägarna, där stadsdels-

nämnden har ansvaret, berömdes dock av rådet. 

 

Stig Åström vidarebefordrade tips från polisen på hur man som äldre kan 

undvika att utsättas för rån i offentliga miljöer, till exempel vid 

bankomater. Ett informationsblad kommer att skickas ut till alla i rådet 

tillsammans med protokollet. 

 
§ 9 Avslutning 

Vice ordföranden Stig Åström framförde rådets varma tack till avgående 

ordföranden Barbro Karlsson. Stig överlämnade en bok och en blomma, 

och uttryckte sin uppskattning inför Barbros förmåga att lyssna både till 

höger och vänster. Barbro tackade rådet, och passade även på att tacka 

nämnd och förvaltning för den fantastiskt fina bok om Stadshuset som hon 

fick vid rådens julbord på Enskede Värdshus förra måndagen.  

 

På rådets vägnar överlämnade Barbro blommor och julhälsningar till Päivi 

Kabran och rådets sekreterare, som tack för gott samarbete under året. Alla 

önskade varandra en trevlig jul- och nyårshelg. 

 

Ordföranden avslutade mötet. 

 


